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Podróbki za 2,5 mln zł

Zabezpieczony towar po zakończeniu sprawy musi zostać zniszczony
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\\\ GÓRA KALWARIA, PIASECZNO

obwodnica Góry kalwarii ma 
być gotowa pod koniec roku. 
Pozostały odcinek DK79  
na razie bez zmian. Za to  
w 2020 r. ma być poszerzany  
do 3 pasów fragment  
ul. Puławskiej w Piasecznie. 

t ermin oddania do użytku obwod-
nicy Góry Kalwarii nie jest w tej 

chwili zagrożony.
– Termin zakończenia kontraktu 

nie uległ zmianie i zgodnie z podpisa-
ną umową upływa 4.12.2019 r. – mówi 
nam Małgorzata Tarnowska, rzecznik 
prasowy GDDKiA.

Bez opóźnień
Węzeł Kąty połączy obwodnicę Góry Kalwarii ze starą drogą krajową nr 79
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\\\ LESZNOWOLA

Służby celne znalazły w halach 
w Wólce Kosowskiej ponad  
53 tys. podrobionych zabawek.  

w trakcie kontroli hal w Wólce 
Kosowskiej, funkcjonariusze 

mazowieckiej Służby Celno-Skarbowej 
w 13 punktach handlowych ujawnili  
nielegalnie wprowadzone do obrotu 
zabawki z zastrzeżonymi znakami to-
warowymi znanych i lubianych przez 
najmłodszych marek. 

Gmina musi znaleźć odbiorcę odpadów do końca lutego

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Firma Lekaro zerwała umowę  
z gminą na odbiór śmieci. Swoje 
usługi zamierza wykonywać 
tylko do końca lutego. Innych 
chętnych na podjęcie się tego 
zadania brak

Sytuacja 
krytyczna

R E K L A M A

dokończenie na str. 5

dokończenie 
na str. 3



2 NR 229 (7) 13 LUTEGO 2019

WYdAWCA: Jarosław Mika, j.mika@przegladpiaseczynski.pl
AdRES REdAKCJI: ul. Sierakowskiego 12a (przy skwerze Kisiela), 05-500 Piaseczno
REdAKTOR NACZELNA: Agnieszka Zofia Piechowska, 
z.piechowska@przegladpiaseczynski.pl, tel. 731 163 646
REdAKCJA: redakcja@przegladpiaseczynski.pl; Joanna Ferlian, j.ferlian@przegladpiaseczynski.pl; 
Joanna Grela, j.grela@przegladpiaseczynski.pl; Karolina Hofman, k.hofman@przegladpiaseczynski.pl 
współpracują: Małgorzata Szturomska, Rafał Lipski
Ilu stra cje: Ka ta rzy na „Waw ry ko” Waw ry ko wicz 
OpracOwanIe grafIczne/łaMANIE: Małgorzata Kulesza

REKLAMA:
Monika Komisarczyk – Dyrektor ds. Marketingu i Reklamy, tel. 501 091 480, 
reklama@przegladpiaseczynski.pl, m.komisarczyk@przegladpiaseczynski.pl
Agnieszka Małaczek – Kierownik Działu Reklam tel.: 786 202 606,  
a.malaczek@przegladpiaseczynski.pl
Monika Gwara, tel. 786 202 066, m.gwara@przegladpiaseczynski.pl
Marta Świeżaczyńska, tel. 530 338 653, m.swiezaczynska@przegladregionalny.pl

OgłOszenIa drObne: drobne@przegladpiaseczynski.pl, tel. 786 202 066

Redakcja nie zwraca  
niezamówionych materiałów.  
Zastrzega sobie prawo do skrótów.
Naklad 40 000 egzemplarzy.
Zasięg Powiat Piaseczyński

www.przegladpiaseczynski.pl

AKTuALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Nadszedł czas na przyjęcie 
uchwały krajobrazowej.  
Decyzję o ograniczeniu reklam  
w przestrzeni publicznej radni 
podejmą na środowej sesji. 

t o finał prac nad dokumentem, 
którego celem jest poprawa wy-

glądu miasta. Projekt uchwały został 
uzgodniony z Wojewódzkim Konser-
watorem zabytków oraz zaopiniowany 
przez Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska, Marszałka Województwa i 
Państwową Straż Pożarną. Jesienią był 
również konsultowany z mieszkańca-
mi i przedsiębiorcami, którzy mogli 
wnieść swoje uwagi do zapisów uchwa-
ły. Część z nich została uwzględniona 

w ostatecznym kształcie dokumentu. 
Jeśli zostanie on przyjęty przez radnych, 
zapisy uchwały zaczną obowiązywać 
na terenie całej gminy Piaseczno, z 
uwzględnieniem okresu przejściowego, 
w którym przedsiębiorcy mają się do-
stosować do nowych przepisów. Vacatio 
legis ma potrwać od roku do trzech, w 
zależności od rodzaju nośników rekla-
mowych.

Wprawdzie uchwała krajobrazo-
wa kojarzy się głównie z uporządko-
waniem chaosu reklamowego w prze-
strzeni publicznej, ale jej zapisy regulują 
również kwestie dotyczące obiektów 
małej architektury i ogrodzeń. Określo-
no w niej wysokość i rodzaj ogrodzeń, 
wielkość, liczbę i rodzaj nośników rekla-
mowych umieszczanych w poszczegól-
nych miejscach oraz wygląd obiektów 

tzw. małej architektury (ławki, donice 
itp). Gminę podzielono na 4 obszary, do 
których stosują się różne zapisy. Najbar-
dziej restrykcyjne dotyczą oczywiście 
ścisłego centrum miasta, nieco inne ob-
szarów tzw. przemysłowo-handlowych, 
pozostałej części miasta oraz obsza-
rów wiejskich. Szczegóły są dostępne  
na specjalnej stronie internetowej: 
www.krajobraz.piaseczno.eu. Uchwa- 
ła krajobrazowa reguluje wyłącznie 
kwestie formalne – co jest dopuszczal-
ne, a co zakazane. Kwestie finansowe, 
czyli opłat za umieszczanie reklam,  
regulować będzie inna uchwała – o 
opłacie reklamowej. Ta powinna się 
pojawić podczas marcowej sesji rady 
gminy.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian 

Wizualny porządek 

Przy ul. Wojska Polskiego stawianie wolnostojących tablic reklamowych będzie zakazane

\\\ POWIAT

Raz na kwartał włodarze 
sześciu gmin i powiatu będą 
się spotykać, by dyskutować 
o sprawach nurtujących 
wszystkie samorządy i szukać 
najlepszych rozwiązań.  

w ójtowie i burmistrzowie gmin 
powiatu piaseczyńskiego sko-

rzystali z zaproszenia starosty Ksawere-
go Guta i w środę 6 lutego wzięli udział 
w pierwszym konwencie w obecnej 
kadencji. Takie spotkania odbywały się 
jeszcze za czasów, gdy powiatem rządził 
Jan Adam Dąbek. Reprezentujący swoje 
gminy wójtowie i burmistrzowie, wraz 
z prezydium powiatu, omówili kwestie 
zgłoszone zarówno przez gospodarza, 
jak i gości. Najdłuższa dyskusja doty-
czyła komunikacji publicznej. Padały 
propozycje zarówno wspólnego wy-
stępowania jako strona w negocjacjach 
z ZTM, jak i sprawdzenia, ile koszto-

wałoby zorganizowanie samodzielnie 
komunikacji w ramach współpracy 
gmin. Ewa Lubianiec zwróciła uwagę, 
że palącą kwestią jest zapewnienie do-
brej komunikacji lokalnej umożliwiają-
cej uczniom dotarcie do powiatowych 
szkół średnich. 

Pojawił się również temat prob-
lemów związanych z gospodarką od-
padami czy zimowym utrzymaniem 
dróg. Podjęto też kwestię inwestycji 
drogowych, zwłaszcza tych związa-
nych z rozpoczynającą się budową tzw. 
„Puławskiej Bis”. Dyskutowano o opiece 
nad bezdomnymi zwierzętami, moż-
liwościami utworzenia kolejnych filii 
Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
oraz powołania Punktów Interwencji 
Kryzysowej w każdej gminie. 

Wszyscy wrazili chęć i gotowość 
spotykania się systematycznie w tym 
gronie z częstotliwością raz na kwartał. 
Kolejny konwent jest zaplanowany na 
początek czerwca.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Wspólne sprawy
Zebrani dzielili się dobrymi praktykami realizowanymi na terenie swojej gminy

Raport CIA odtajniony w 2003 roku dotyczy jednostki 
KBW stacjonującej w Górze Kalwarii 
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\\\ TAJny rAPorT CIA
Prezes TonZ Piotr rytko, szukając archiwalnych informacji 
na temat jednostek wojskowych, trafił na odtajniony w 
2003 roku raport CIA o jednostce w Górze Kalwarii. 
Piotr Rytko, prezes Towarzystwa Opieki nad Zabytkami oddział 
w Czersku,  na bieżąco prowadzi w archiwach, dotyczącą jedno-
stek wojskowych stacjonujących w garnizonie w Górze Kalwarii. 
– Na razie praktycznie zakończyły się kwerendy dotyczące 1. 
Pułku Artylerii Legionów Polskich oraz 1. Pułku Artylerii Naj-
cięższej. Trwa zbieranie materiałów o Dywizjonach Artylerii 
Konnej. Jako że to proces ciągły, szukam praktycznie wszystkie-
go, co związane jest z jednostkami, które zlokalizowane były w 
naszych koszarach. Aczkolwiek głównie w latach 1916-1945 
– mówi nam Piotr Rytko.
W Górze Kalwarii stacjonował również Korpus Bezpieczeństwa 
Wewnętrznego (KBW), formacja powołana uchwałą Krajowej 
Rady Narodowej w 1945 roku. 
– Kwerendy KBW nie zaczynałem, chociaż w IPN przeglądałem 
zbiór katalogowy dotyczący KBW w Górze Kalwarii. To przy 
okazji poszukiwania rozkazu wydanego przez dowódcę tej 
jednostki dotyczącego rozebrania pomnika Józefa Piłsudskiego 
– mówi nam Piotr Rytko. 
Szukając materiałów na temat innych jednostek, Rytko przypad-
kowo trafił na tajny (do 2003 roku) raport Centralnej Agencji 
Wywiadowczej USA z 1949 r. 
Oznacza on, że amerykańskie służby w trakcie tzw. „zimnej woj-
ny” bardzo interesowały się polską jednostką bezpieczeństwa 
wewnętrznego, jaką było KBW. 

Joanna Grela

\\\ GÓRA KALWARIA

K O N d O L E N C J E
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P ozornie gmina powinna mieć spo-
kój, bowiem podpisana przed ro-

kiem umowa miała obowiązywać do 
końca 2020 r. Tymczasem pod koniec 
stycznia firma Lekaro złożyła do burmi-
strza wniosek o podwyższenie płaconej 
stawki za odbiór i zagospodarowanie 
odpadów i zagroziła zerwaniem umowy 
w przypadku niezrealizowania żądania. 
Przystanie na te warunki oznaczałoby 
konieczność podniesienia stawki opłat 
z 15 zł do 42 zł za odpady zbierane se-
lektywnie i z 26,5 do 65 zł za zmieszane.

– Oprócz płaconego obecnie ryczał-
tu w wysokości blisko 400 tys. złotych 
miesięcznie, mielibyśmy płacić dodat-
kowo 580 tys. zł – mówi burmistrz Ka-
zimierz Jańczuk. – Firma uzasadniła to 
znaczącymi wzrostami kosztów, które 
musi ponosić. Poprosiłem więc o kon-
kretne kalkulacje, biorąc pod uwagę 
negocjacje jeśli okaże się, że są ku temu 
podstawy – wyjaśnia. – Ale zamiast kal-
kulacji otrzymaliśmy wypowiedzenie 
umowy z miesięcznym okresem wy-
mówienia.

\\\   Firmy nie chcą dopłacać  
do biznesu

– Z uwagi na drastyczny wzrost 
kosztów odbioru i zagospodarowania 
odpadów, wystąpiliśmy do Urzędu Gmi-
ny Konstancin-Jeziorna z wnioskiem o 
renegocjację warunków umowy. Nie-
stety w wyznaczonym terminie Urząd 
nie podjął negocjacji, co zmusiło nas do 
wypowiedzenia umowy ze skutkiem na 

koniec lutego. Obecnie umowa jest rea-
lizowana ze stratą spowodowaną nie-
oczekiwanym wzrostem kosztów pracy 
i utylizacji odpadów, stąd ekonomicznie 
uzasadniona decyzja o jej wypowiedze-
niu – wyjaśnia dyrektor Lekaro Leszek 
Zagórski.

Firma Lekaro zerwała też kontrak-
ty w gminach Józefów i Wiązowna. To 
oznacza, że firma gotowa jest ponieść 
wysokie kary za zerwanie umów, w 
przypadku Konstancina-Jeziorny będzie 
to około 1,4 mln złotych. Dla samorządu 
to twardy orzech do zgryzienia, musi 
bowiem szybko znaleźć nowego wyko-
nawcę. 

\\\   Mało czasu, a chętnych  
brak

W tej sytuacji władze gminy zdecy-
dowały się na podjęcie negocjacji z tzw. 
„wolnej ręki”. Dwie firmy, z którymi bur-
mistrz spotkał się we wtorek 5 lutego, 
nie były zainteresowane. Główny po-
wód to brak punktów, do których mogą 
oddawać odpady (RIPOK).

– Można domniemywać, że mamy 
do czynienia ze zmową firm. Wszystkie 
chcą niezwykle wysokich stawek – mó-
wił podczas zorganizowanego w środę 
6 lutego w starostwie powiatowym 
konwentu wójtów i burmistrzów gmin 
powiatu piaseczyńskiego. Zwrócił uwa-
gę, że problem dotyczy albo za chwilę 
będzie dotyczył wszystkich gmin. – Pro-

ponuję zajęcie wspólnego stanowiska i 
zwrócenie się do marszałka wojewódz-
twa mazowieckiego w sprawie ograni-
czonej dostępności RIPOK-ów – mówił. 
Uważa również za celowe zwrócenie 
się do Najwyższej Izby Kontroli z wnio-
skiem o zbadanie, z czego wynikają tak 
drastyczne podwyżki cen proponowa-
nych przez firmy zajmujące się odbio-
rem odpadów.

To jednak nie rozwiąże problemu 
śmieci, które od 1 marca ktoś musi ode-
brać od mieszkańców gminy. 

– Nie ukrywam, że ten problem 
spędza mi sen z powiek – przyznaje 
Jańczuk. Sytuacja wydaje się patowa. 
Ustawodawca zastrzegł, że system go-
spodarki odpadami musi się samofinan-
sować, czyli stawki, które gmina płaci 
firmom, muszą być finansowane z wpłat 
od mieszkańców. Samorządowcy zaś 
zdają sobie sprawę z tego, że nagły dra-
styczny wzrost stawki opłat za odbiór 
śmieci to obciążenie domowego budże-
tu, które nie spotka się z entuzjazmem 
mieszkańców, a ich niezadowolenie zo-
stanie skierowane przeciwko władzom 
gminy, mimo że nie mają one wpływu 
ani na sytuację prawną, ani rynkową w 
obszarze gospodarki odpadami. Śmieci 
ktoś odebrać od nas musi, z czego do-
skonale zdają sobie sprawę firmy śmie-
ciarskie, bez mrugnięcia okiem żądając 
bardzo wysokich opłat za swoje usługi.

 Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Sytuacja krytyczna

Lekaro zażądało drastycznej podwyżki. Mieszkańcy musieliby płacić 42 zł  
za odpady segregowane

Zabezpieczono ponad 53 tys. sztuk 
zabawek o wartości rynkowej około 
2,5 mln złotych. Zatrzymany towar 
trafił do magazynu depozytowego i po 
zamknięciu sprawy sądowej zostanie 
zniszczony.  

– Przedstawiciel kancelarii prawnej, 
reprezentującej firmy będące właści-
cielami znaków towarowych potwier-
dził, że wszystkie zabawki zostały 
nielegalnie opatrzone zastrzeżonymi 
znakami towarowymi – informuje An-
na Szczepańska, rzecznik prasowy Izby 
Administracji Skarbowej w Warsza-
wie. Wprowadzanie na rynek towaru 
z podrobionymi znakami towarowymi 

jest przestępstwem zagrożonym karą 
pozbawienia wolności do 5 lat.

Jak rozpoznać „podróbki”? Pierw-
szy sygnał ostrzegawczy to wyjątkowo 
niska cena. Warto zwrócić uwagę na 
jakość opakowania i samego towaru. 

– Takie towary zwykle nie są pra-
widłowo oznakowane; co niejednokrot-
nie potwierdzały badania laboratoryjne, 
mogą zawierać w swym składzie nie-
dozwolone czy zagrażające zdrowiu 
substancje chemiczne – podkreśliła 
Szczepańska. Pamiętajmy, że oryginalne 
produkty, zwłaszcza te dla dzieci, pod-
legają ścisłym kontrolom jakości, by za-
pewnić bezpieczeństwo najmłodszych 
użytkowników. Kupując „podróbki”, nie 
tylko działamy na szkodę twórców ory-
ginalnego produktu czy właścicieli zna-
ku towarowego, ale możemy zaszkodzić 
również użytkownikom podrobionego 
towaru.

Joanna Ferlian

Podróbki 
za 2,5 mln zł

Firma Lekaro zerwała 
też kontrakty w gminach 

Józefów i Wiązowna.  
To oznacza, że firma 
gotowa jest ponieść 

wysokie kary  
za zerwanie umów,  

w przypadku 
Konstancina-Jeziorny 

będzie to ok. 1,4 mln zł

\\\  Policjant z zespołu kryminalne-
go wraz z dzielnicowym asp. Tomaszem 
Awierem podczas służby zwrócili uwagę 
na odkręcone przęsło ogrodzenia przy 
jednej z posesji. Policjanci po śladach 
weszli na jej teren, a tam w jednym z 
już otwartych pomieszczeń zauważyli 
mężczyznę rozkręcającego metalowe 
elementy wyposażenia. Zaskoczony 
wizytą policjantów mężczyzna próbo- 
wał tłumaczyć, że znalazł się tu przez... 
przypadek. Przy 35-latku policjanci 
zabezpieczyli plecak wraz z licznymi 
narzędziami i rękawicami.
Po sprawdzeniu jego danych w poli-
cyjnej bazie danych okazało się, że w 
przeszłości odpowiadał on już za po-
dobne przestępstwa. Tego samego 
dnia do policyjnej celi trafił zatrzymany 
przez piaseczyńskich kryminalnych na 
terenie Warszawy 38-latek, podejrze-

wany o dokonanie co najmniej pięciu 
włamań do domów i garaży, jego łupem 
najczęściej padały rożnego rodzaju 
elektronarzędzia.
Obaj zatrzymani nie unikną teraz odpo- 
wiedzialności karnej.

\\\  59-letnia mieszkanka Warszawy, 
zaniepokojona brakiem kontaktu z za- 
mieszkałą w Piasecznie siostrą, o pomoc 
poprosiła policję. Na miejsce wezwano 
również pogotowie ratunkowe i straż 
pożarną. Wysłani przez służbę dyżurną 
funkcjonariusze z wydziału prewencji 
w składzie sierż. szt. Radosław Jastrząb 
oraz st. post. Maciej Leicht ustalili, że  
zaniepokojona 59-latka od kilku dni 
bezskutecznie próbowała dodzwonić 
się do siostry. Gdy przyjechała do Pia- 
seczna, siostra nie otworzyła jej drzwi,  
a z wewnątrz nie dochodziły żadne 
głosy. Zebrane informacje zadecydowały 
o wyważeniu przez strażaków drzwi  
i wejściu do mieszkania.
Jak się po chwili okazało, była to właści- 
wa decyzja. Na podłodze leżała 66-ko-
bieta. Została ona natychmiast zabrana 
do szpitala. 
Dzięki interwencji siostry i natychmias-
towej reakcji służb, najprawdopodob-
niej uratowano jej życie!

\\\ P0wIAT NA SygNAlE

R E K L A M A

dokończenie 
ze str. 1
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

\\\ POWIAT

Od 18 lutego do 3 kwietnia 
2019 r. na terenie powiatu 
piaseczyńskiego zostanie 
przeprowadzona kwalifikacja 
wojskowa. 

kwalifikacja ma na celu weryfika-
cję młodych ludzi pod kątem ich 

predyspozycji i stanu zdrowia psycho-
fizycznego dla potrzeb czynnej służby 
wojskowej.

Komisja będzie pracować w nastę-
pujących terminach: 
Gmina Piaseczno – od 18.02 do 07.03;
Gmina Konstancin-Jeziorna – od 08.03 
do 14.03;
Gmina Tarczyn – od 15.03 do 18.03;
Gmina Prażmów – od 18.03 do 19.03;
Gmina Lesznowola – od 20.03 do 25.03;
Gmina Góra Kalwaria – od 26.03 do 
01.04;
Kobiety – 02.04;
Rezerwa – 03.04.

28 lutego i 28 marca będzie miała 
miejsce przerwa w pracach komisji.

Powiatowa Komisja Lekarska bę-
dzie działać w Piasecznie, w budynku 
Starostwa Powiatowego, ul. Chyliczkow-
ska 14, tel. (22) 756-62-98.

– Kwalifikacja wojskowa obejmie 
m.in.: mężczyzn urodzonych w 2000 
roku; mężczyzn urodzonych w latach 
1995-1999, którzy nie posiadają jesz-
cze określonej kategorii zdolności do 
czynnej służby wojskowej; mężczyzn 
i kobiety urodzonych w latach 1998 i 
1999, którzy w latach poprzednich zo-
stali uznani przez powiatowe komisje 

lekarskie za czasowo niezdolnych do 
czynnej służby wojskowej (kategoria 
zdolności B), jeżeli okres tej niezdolno-
ści upływa przed zakończeniem kwali-
fikacji wojskowej; mężczyzn i kobiety 
urodzonych w latach 1998 i 1999, któ-
rzy w latach poprzednich zostali przez 
powiatowe komisje lekarskie uznani za 
czasowo niezdolnych do czynnej służby 
wojskowej (kategoria zdolności B), jeże-
li okres tej niezdolności upływa po 26 
kwietnia 2019 r. (po zakończeniu kwa-
lifikacji wojskowej) i złożyły wniosek o 
zmianę kategorii zdolności do czynnej 
służby wojskowej przed zakończeniem 
kwalifikacji wojskowej; kobiety urodzo-
ne w latach 1995-2000, które posiadają 
kwalifikacje przydatne do czynnej służ-
by wojskowej oraz kobiety, które w roku 
szkolnym lub akademickim 2018/2019 
kończą naukę w szkołach lub uczelniach 
medycznych i weterynaryjnych oraz na 
innych kierunkach, m.in. psychologia, 
farmacja, pielęgniarstwo, jeżeli nie 
posiadają jeszcze określonej kategorii 
zdolności do czynnej służby wojsko-
wej – informuje MSWiA. – Ponadto 
do kwalifikacji mogą zostać wezwane 
osoby, które ukończyły 18 lat i zgłosiły 
się ochotniczo do pełnienia służby woj-
skowej do końca roku kalendarzowego, 
w którym kończą 24 lata, jeżeli nie po-
siadają jeszcze określonej zdolności do 
czynnej służby wojskowej.

W trakcie kwalifikacji wojskowej, 
wszystkim osobom stawiającym się do 
niej zakładana jest ewidencja wojskowa 
i wydawane są książeczki wojskowe.

Joanna Grela

\\\ POWIAT

Traktowanie toalety 
jak śmietnika ma swoje 
konsekwencje. Czasem są one 
 spektakularne i szokujące, 
czasem dla ogółu 
społeczeństwa niewidoczne, 
ale zawsze ponoszą je wszyscy 
mieszkańcy. 

w ydaje nam się, że to, co wrzuca-
my do sedesu, w jakiś magiczny 

sposób znika z tego świata. A to prze-
cież nieprawda. Wydawałoby się też, 
że naukę o prawidłowym korzystaniu 
z toalety wszyscy posiedli w latach 
wczesnego dzieciństwa. Okazuje się, 
że to też nieprawda, a wiele przedsię-
biorstw wodno-kanalizacyjnych, w 
Polsce i w Europie, ma z tego powodu 
spore kłopoty.

– Absolutnie nie należy spłukiwać 
chusteczek nawilżających! To najwięk-
szy problem. Choć wyglądem przypomi-
nają papier toaletowy, ich właściwości 
są zupełnie inne – chusteczki po prostu 
nie rozpuszczają się w wodzie! Zamiast 
tego gromadzą się w przewodach ka-
nalizacyjnych, tworząc zwarte bryły. 
Podobnie jest z wacikami, podpaskami, 
tamponami, plastrami, niedopałkami 
oraz patyczkami do uszu – informuje 
PWiK Piaseczno.

Taką zwartą bryłę znaleźli pracow-
nicy przedsiębiorstwa wodociągowego 
South West Water pod promenadą w 
nadmorskiej miejscowości Sidmouth 
w hrabstwie Devon w Anglii. Odkryta w 
kanałach ogromna góra tłuszczu miała 
64 metry długości, czyli tyle, ile sześć 
piętrowych angielskich autobusów. 
Powstała z tego, co mieszkańcy Sidmo-
uth wyrzucili do sedesów, czyli resztek 
jedzenia i nawilżanych chusteczek. To 
jednak wyrzuca się do toalet wszędzie, 
chociaż od lat mówi się, żeby tego nie 
robić. 

Tłuszczowa góra w Sidmouth jest 
dość spektakularna, ale nie jedyna. Po-
dobne znaleziono w Londynie, Melbo-
urne, Dublinie czy Belfaście.

– Każdego dnia pokonujemy dzie-
siątki nowych blokad kanalizacyjnych, 
które każdego roku zwiększają rachunki 
o 4,5 miliona funtów – informuje South 
West Water.

Czego (i dlaczego) nie wolno wrzu-
cać do sedesu, niezależnie od tego,  
czy korzystamy z miejskiej kanaliza- 
cji czy szamba? Nici dentystycznych, 

które zbierają się w gęste kłębki i nie 
ulegają biodegradacji. Podobnie ma się 
sytuacja z włosami. Nie powinniśmy 
też wrzucać do ubikacji leków, których 
skład chemiczny niszczy florę bakte-
ryjną, zanieczyszcza wody gruntowe i 
źle wpływa na życie podziemnej fauny 
i flory; papierowych ręczników i na-
wilżanych chusteczek, które są moc-
niejsze od papieru toaletowego i nie 
rozrywają się pod wpływem nacisku 
wody; tamponów i podpasek, które pod 
wpływem wilgoci zwiększają objętość; 
tłuszczy, które w chłodnej wodzie za-
stygają, zmieniając swój stan skupienia 
na stały; żwirku dla kotów, w ich skład 
bowiem wchodzą np. silikonowe wypeł-
niacze; wacików kosmetycznych, które 

zrobione są z bawełny lub wiskozy i nie 
rozpuszczają się w wodzie; niedopał-
ków papierosów z powodu toksycznych 
substancji znajdujących się w papiero-
sach i filtrach, które zatruwają wody 
gruntowe oraz faunę i florę; plastrów 
opatrunkowych, które są wykonane z 
nieulegającego biodegradacji plastiku. 
To wszystko tworzy zatory i blokady w 
kanałach, a konsekwencje, finansowe i 
środowiskowe, ponosi całe społeczeń-
stwo. 

Angielskie przedsiębiorstwo wod-
no-kanalizacyjne ma więc prostą propo-
zycję dla nas wszystkich. Spłukujmy w 
toaletach tylko tzw. 3P – Pee, Paper and 
Poo (siusiu, papier i kupę) i nie wylewaj-
my olejów, smarów i tłuszczu.

Pamiętajmy, że sedes nie jest  
kosmiczną czarną dziurą, jakbyśmy 
chcieli, a rzeczy do niego wrzucone 
(nie będące 3P), gdzieś się w końcu za-
trzymają.

Joanna Grela

Kwalifikacja wojskowa

Kanalizacja to nie śmietnik

Kwalifikacja ma na celu weryfikację młodych ludzi pod kątem ich predyspozycji 
i stanu zdrowia psychofizycznego dla potrzeb czynnej służby wojskowej

Wydaje nam się,  
że to co wrzucamy  
do sedesu w jakiś 

magiczny sposób znika  
z tego świata. A to 

przecież nieprawda

Tłuszczowa góra, ze spuszczonego w toaletach tłuszczu i nawilżanych  
chusteczek
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nie jest kosmiczną czarną 

dziurą
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\\\ PIASECZNO

Jeśli uda się rozstrzygnąć 
przetarg, kierowcy i mieszkańcy 
doczekają się w końcu nowej 
nawierzchni na ul. Polnej  
w Chyliczkach. 

w nioski o ucywilizowanie gminnej 
drogi płynęły do urzędu od wie-

lu lat. Wąska gruntowa ulica przypomi-
na bowiem krajobraz księżycowy. Prze-
jazd nią grozi uszkodzeniem podwozia. 
Z kolei właściciele zlokalizowanych po 
obu stronach posesji narzekali na kurz 
i błoto, które niszczyły ich ogrodzenia. 
Popularność ulicy Polnej wzrosła wraz 
z rozwojem Józefosławia, ulica bowiem 
pozwala dojechać do wsi od drogi 721, 
ponieważ łączy się z ulicą Urbanistów. 
Jakość nawierzchni wprawdzie znie-
chęca do korzystania z takiego skrótu, 
ale po przebudowie należy brać pod 

uwagę większą intensywność ruchu. W 
2017 roku opracowano koncepcję prze-
budowy drogi wraz z odwodnieniem i 
rozpoczęły się procedury zmierzające 
do realizacji tego zadania. Połączenie 
to staje się istotne również w kontek-
ście planowanej budowy szkoły przy 
ul. Zimowej w Julianowie. 

Projekt zakłada, oprócz znormali-
zowania szerokości drogi i jej utwardze-
nia, również budowę odwodnienia oraz 
ciągu pieszo-rowerowego. Przedmio-
tem przetargu jest również przebudo-
wa krótkiego odcinka ulicy Moniuszki, 
który łączy ulicę Polną z ul. Wschodnią. 
Ogłoszony jesienią przetarg zakończył 
się porażką. Jedyna oferta opiewała na 
4,6 mln zł i zdecydowanie przekraczała 
środki zarezerwowane w budżecie – 1,6 
mln zł. Otwarcie ofert w ogłoszonym 
pod koniec stycznia przetargu ma na-
stąpić 18 lutego. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy zwracają uwagę 
na trudności, jakie napotykają 
pieszych w okolicach dworca. 
A na obiecywaną przebudowę 
drogi trzeba jeszcze poczekać.  

z akręt ulicy Dworcowej na wyso-
kości dworca PKP to newralgiczny 

punkt. Znakomita większość osób uda-
jących się pieszo na dworzec właśnie w 
tym miejscu przechodzi przez jezdnię. 

– Przydałoby się przejście dla pie-
szych, bo nie jest tu bezpiecznie – mówi 
jedna z mieszkanek Piaseczna. Przejście 
dla pieszych znajduje się 100 metrów 
dalej, w kierunku ulicy Sienkiwicza. Ta 
lokalizacja wynika z przepisów, które 
wskazują, że przejście powinno łączyć 
dwa chodniki, a dodatkowo nie moż-

na go zlokalizować na samym zakręcie 
drogi.

– Po przebudowie ulicy przejście 
dla pieszych znajdzie się na wysokości 
wejścia do budynku dworca – infor-
muje naczelnik Wydziału Transportu i 
Infrastruktury Włodzimierz Rasiński. 
W tej chwili piesi skracają sobie drogę, 
przechodząc na samym zakręcie dro-
gi. Nie jest to rozwiązanie bezpieczne, 
zwłaszcza, że po przyjeździe pociągu 
przez ulicę przechodzi dużo osób a jed-
nocześnie ze zlokalizowanych wokół 
miejsc parkingowych rusza sporo sa-
mochodów. Mieszkańcy ruszający w dół 
ulicy Dworcowej nie chcą jednak nadra-
biać drogi, idąc do przejścia w kierunku 
ulicy Sienkiewicza. Dodatkowo chodnik 
po stronie wschodniej kończy się tuż za 
przejściem dla pieszych i de facto dalej 
trzeba się poruszać na granicy jezdni i 

miejsc parkingowych, co również zbyt 
bezpieczne nie jest. 

Kolejny zgłoszony przez pieszych 
problem to absurdalne zlokalizowanie 
latarni na samym środku chodnika.

– Kto w ogóle wpadł na taki pomysł? 
– pyta starsza kobieta. – Przecież tędy 
nie jest w stanie przejść normalnie nie 
tylko matka z wózkiem czy osoba nie-
pełnosprawna, ale też zupełnie zdrowy 
człowiek, niosący torby z zakupami. Na 
słupie oprócz latarni znajdują się ka-
mery miejskiego monitoringu. Jak za-
pewnia Rasiński, również ten problem 
rozwiązany zostanie podczas planowa-
nej inwestycji. Kiedy do niej dojdzie? 
Gmina ma nadzieję, że jeszcze w tym 
roku. Zadanie przebudowy całej ulicy 
Dworcowej wraz z mostem nad Perełką 
i skrzyżowaniem z ulicą Jana Pawła II 
podzielone jest na dwa etapy. W pierw-
szym gmina chce przebudować samo 
skrzyżowanie przy Starej Mleczarni.

– Zależy nam, żeby udało się to 
zrealizować przed rozpoczęciem roku 
szkolnego – mówi Włodzimierz Ra-
siński. Skrzyżowanie bowiem będzie 
musiało sobie poradzić ze znacznie 
intensywniejszym ruchem drogowym 
po otwarciu nowej szkoły przy ul. Jana 
Pawła II. Do obu projektów są obecnie 
nanoszone drobne poprawki, które po-
zwolą bezproblemowo poruszać się po 
ulicy 18-metrowym autobusom przegu-
bowym. Oba zadania mają już decyzje 
ZRID, więc niebawem można oczekiwać 
przetargu. Na prace budowlane gmina 
zabezpieczyła w tegorocznym budżecie 
4,2 mln złotych.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Czas na cywilizację

Latarnia na środku chodnika

Wąska, dziurawa, błotnista – taki standard ul. Polnej utrzymuje się od wielu lat

 Lokalizacja latarni zdecydowanie utrudnia ruch pieszych

R E K L A M A

Realizacja obwodnicy, której łącz- 
ny koszt to prawie 420 mln zł, została 
zaliczona do ważnych zadań rządowych. 

– Konieczność jej budowy wyni-
ka z potrzeby wyprowadzenia ruchu  
ciężkiego i tranzytowego poza cen-
trum miasta Góra Kalwaria – informuje  
Gddkia. 

Na obwodnicę wjedziemy zaraz za 
mostem nad Wisłą w Górze Kalwarii i 
wyjedziemy w Kątach na drogę krajową 
nr 79 w stronę Piaseczna (w stronę Ko-
zienic wyjedziemy przez węzeł Stadion, 
a w stronę Grójca przez węzeł Marian-
ki). Dalej jednak droga numer 79 będzie 
funkcjonować jako „droga śmierci”.

Na odcinku między Kątami a Pia-
secznem w 2018 r. miało miejsce kilka 
wypadków śmiertelnych. O kolejnym 
pisaliśmy na łamach Przeglądu Piase-
czyńskiego w zeszłym tygodniu.

Są plany budowy drogi na tym 
odcinku. Od Kątów do ulicy Syrenki  
w Piasecznie DK79 ma się stać dro- 
gą dwujezdniową, z wiaduktami,  
przejściami dla zwierząt i kładkami  
dla pieszych. W listopadzie 2017 r. pi- 
saliśmy, że szacowany termin ogło- 
szenia postępowania na wybór wyko-
nawcy robót w ramach programu in-
westycji „Rozbudowa DK79 na odcinku 
Piaseczno (skrzyżowanie z ul. Energe-

tyczną) – początek obwodnicy Góry 
Kalwarii”, to ok. 2020 r. Zapytaliśmy 
więc czy uda się wybrać wykonawcę 
w 2020 roku.

– Oddział w Warszawie GDDKiA 
jest na etapie przygotowywania anek-

su do programu inwestycyjnego dla 
rozbudowy DK79 na odc. Piasecz- 
no (skrzyżowania z ul. Syrenki) do  
początku obwodnicy Góry Kalwarii.  
W związku z wysokim kosztem zada- 
nia, pojawiła się konieczność podziału 
jego na krótsze odcinki, celem zapew-
nienia finansowania realizacji w przy-
szłości – poinformowała nas w lutym 
Małgorzata Tarnowska. – Szczegó- 
ły będzie można wskazać po podpisa- 
niu aneksu do programu inwestycyj-
nego i przygotowaniu harmonogramu 
zadania.

Takim krótszym odcinkiem stał  
się ten od ul. Energetycznej do ul. Sy- 
renki, który pod koniec kwietnia ubie-
głego roku zatwierdził minister infra-
struktury. Tu powstaną 3 pasy ruchu,  
a przebudowa ma się rozpocząć  
w 2019 roku. 

Kluczowym elementem poszerze-
nia tego odcinka jest przebudowa wia-
duktu kolejowej linii siekierkowskiej, 
której właścicielem jest PGNiG Termika. 
Prace mają się rozpocząć w maju. Nowy 
wiadukt o wyższym prześwicie ma być 
budowany do sierpnia, ale do grudnia 
br. potrwają prace wykończeniowe. 
Zdemontowany zostanie także wiadukt 
po ciepłociągu.

Projekt trzypasmowego odcinka 
gmina Piaseczno przekazała GDDKiA. 
Znajdą się tutaj chodniki i ścieżka rowe-
rowa, z kolei wyjazdy z nieruchomości 
mają być obsługiwane przez drogę ser-
wisową. 

GDDKiA rozpocznie przebudowę 
Puławskiej, kiedy swoje prace skończy 
PGNiG Termika. 

Joanna Grela

Bez opóźnień
Na odcinku między 

Kątami a Piasecznem  
w 2018 r. miało miejsce 

kilka wypadków 
śmiertelnych.  

O kolejnym pisaliśmy 
na łamach Przeglądu 

Piaseczyńskiego  
w zeszłym tygodniu

dokończenie 
ze str. 1
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Plany były ambitne. Niebawem 
powiat sprawdzi, czy udało się 
zrealizować jeden z zapisów 
umowy na dzierżawę Ośrodka 
Wisła.  

k iedy dwa lata temu rozstrzygał 
się przetarg na dzierżawę rekre-

acyjnego terenu w Zalesiu Górnym, 
mieszkańcy gminy mieli nadzieję, że 
tym razem uda się przywrócić dawny 
blask temu miejscu. Nadzieje były tym 
większe, że 17-letni okres dzierżawy 
jest znacznie bardziej zachęcający dla 
potencjalnych inwestorów niż 2- lub 
3-letni. Do przetargu stanął ostatecznie 
tylko mieszkaniec Zalesia Górnego Ra-
fał Karwowski. Pod koniec marca 2017 
roku przejął od powiatu teren dawne-
go Ośrodka Wisła i rozpoczął działania 
rewitalizacyjne. Co udało się zrobić w 
ciągu dwóch lat? Karwowski zdołał zbu-
dować nowe pomosty, zwiększyć liczbę 
sprzętu pływającego, który można wy-
pożyczyć w sezonie, zainstalować nowe 
ławeczki i kosze na śmieci. Na najmłod-
szych czeka też sezonowy małpi gaj, na 

nieco starszych autodrom i pontonowa 
zjeżdżalnia igielitowa. Działa również 
wakeboard z nowym operatorem, 
znacznie powiększony park linowy oraz 
otwarte w ubiegłym sezonie Miasteczko 
Filmowe. To w tej chwili flagowa atrak-
cja Planety Zalesie. Na ogrodzonym te-
renie stoją samochody filmowe, czyli 
specjalność Rafała Karwowskiego; nie 
zabrakło też dinozaurów, robotów i za-
kątka z wielkimi grzybami. To wszystko 
oczywiście atrakcje odpłatne. Jak wyni-
ka z informacji na stronie internetowej, 
trwają przygotowania do uruchomie-
nia na wiosnę liczącego 175m2 parku 
trampolin. 

\\\   Basen przemilczymy
A co z basenem, czyli najbardziej 

pożądaną przez mieszkańców atrakcją? 
Mimo zapowiadanych podczas otwar-
cia Planety Zalesie inwestycji w otwar- 
te kąpielisko, na razie nic się nie zmie-
niło. W 2017 r. Karwowski planował 
budowę sauny zapowiadał także sta-
rania o dotację na montaż solarów do 
podgrzewania wody w basenie. Teraz 
na pytania o basen dzierżawcy odpo-
wiadać nie chcą. 

– To, jak prowadzimy biznes, to na-
sza sprawa, a nie dziennikarzy – usły-
szeliśmy od kobiety, która odebrała 
telefon i nie zgodziła się na udzielenie 
jakichkolwiek wypowiedzi na temat 
działań podjętych na dzierżawionym 
terenie. 

W związku z tym, że za chwilę upły-
ną dwa lata od podpisania umowy na 
dzierżawę terenu, powiat powinien 
zweryfikować realizację jednego z jej 
warunków. Samorząd oczekiwał mia-
nowicie poczynienia w ciągu dwóch 
pierwszych lat dzierżawy inwestycji na 
kwotę 2 mln złotych. Powiatowi zależa-
ło na tym, by podupadający przez lata 
teren rekreacyjny znów tętnił życiem 
i zyskał na jakości, a nie stał się tylko 
doraźnym źródłem dochodów dla inwe-
stora. Na konto tych trwałych inwestycji, 
roczny czynsz w kwocie 250 tys. złotych 
został obniżony o 40%. Jak się dowie-
dzieliśmy od starosty Ksawerego Guta, 
dzierżawca miał problemy z płatnością 
czynszu i konieczne było już nawet uru-
chomienie weksla. 

– Oczywiście sprawdzimy, czy zapis 
dotyczący inwestycji został zrealizowa-
ny – informuje Gut. – Jeśli nie, będziemy 
brać pod uwagę warunkowe przedłuże-
nie umowy, wyznaczymy jakiś okres na-
prawczy, a jeśli to nie pomoże, niestety 
konieczne będzie rozwiązanie umowy.

Jakie będą wyniki kontroli, prze-
konamy się prawdopodobnie już po 
rozpoczęciu nowego sezonu. Otwarcie 
atrakcji w Zalesiu Górnym planowane 
jest w weekend 13-14 kwietnia. 

Nieoficjalnie dowiedzieliśmy się, że 
padła propozycja, by w rewitalizację ba-
senu zaangażowała się gmina Piasecz-
no. Żadnych oficjalnych rozmów w tej 
kwestii jeszcze nie było, trudno więc 
powiedzieć czy są na to szanse. Wyma-
gałoby to oczywiście podpisania odpo-
wiednich dokumentów i zgody Rady 
Gminy na inwestowanie w teren, który 
wydzierżawił i miał zagospodarować 
prywatny przedsiębiorca.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Zweryfikują Planetę

 

\\\ PIASECZNO

Rondo w Gołkowie ma być 
gotowe do końca maja. Gmina 
da powiatowi prawie 4 mln zł 
na przebudowę ul. Głównej. 
Przetarg ma ruszyć w tym roku.  

U lica Główna w Gołkowie to powia-
towa droga, której stan z każdą 

zimą się pogarsza, a już kilka lat temu 
był katastrofalny. Wyjazd z niej w stro-
nę Piaseczna, Grójca czy Tarczyna to z 
kolei dla kierowców prawdziwy horror. 
Dlatego powiat buduje aktualnie rondo 
na tym dość skomplikowanym i bardzo 
ruchliwym skrzyżowaniu.

– Termin wykonania jest ustalony w 
umowie z wykonawcą na 29.05.2019 r. 
Obecnie wykonawca prowadzi roboty 
przygotowawcze i mające na celu usu-
nięcie kolizji oraz opracowuje organiza-
cję ruchu na czas budowy – mówi nam 
starosta Ksawery Gut.

Ulica Główna niedawno uzyskała 
nowe oświetlenie LED, jednak jej na-
wierzchnia to prawdziwy dramat. Jest 
to droga do dużej szkoły, przechodząca 
przez spore osiedle domów jednoro-
dzinnych, jest dla mieszkańców gminy 
oraz okolicznych gmin, objazdem Pia-
seczna do Lesznowoli czy do ul. Puław-
skiej. 

Na środowej sesji radni gminy Pia-
seczno będą głosować nad pomocą fi-
nansową dla powiatu, m.in. na rozbudo-
wę i przebudowę ul. Głównej. Dofinan-
sowanie ma być w kwocie 3 900 000 zł.

– Na odcinku od ul. Bobrowieckiej 
do budowanego ronda mamy doku-
mentację projektową i planujemy w 
tym roku ogłosić postępowanie prze-
targowe na wykonawstwo. Ważne jest, 
czy gmina Piaseczno wykona roboty bu-
dowlane związane z budową kanalizacji 
deszczowej w ul. 11 listopada, gdyż jej 
fragment będzie zlokalizowany również 
w ul. Głównej. Te roboty będziemy się 
starać skoordynować – mówi nam Ksa-
wery Gut. 

Istnieje więc szansa, że w niedługim 
czasie ul. Główna stanie się drogą bez-
pieczną dla pieszych i nie będzie nam 
niszczyć podwozia. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Rondo w maju
Nawierzchnia Głównej to prawdziwy dramat

R E K L A M A

Małpi gaj, autodrom i łódki czekają na otwarcie nowego sezonu

R E K L A M A

786 202 606
REKLAMA 
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t uż przed wybuchem wojny, 16 lip-
ca 1939 roku, w niedzielny wieczór 

o godz. 21.30 pod Powsinem wydarzy-
ła się na torach Kolejki Wilanowskiej 
katastrofa, w wyniku której poniosło 
śmierć 7 osób. Rannych było około 150 
pasażerów, w tym wielu ciężko. Zde-
rzyły się motorowe pociągi osobowe z 
kompletem podróżnych, jadące po jed-
nym torze w przeciwnych kierunkach. 
Widok był przerażający, część wagonów 
w wyniku zderzenia została pozbawio-
na nadwozia. 

Według oficjalnego komunikatu, 
przyczyny katastrofy przedstawiały się 
następująco: Wobec opóźnienia pociągu 
jadącego z Iwicznej, zawiadowca stacji 
w Warszawie, Zenon Kaczyński, zate-
lefonował do Konstancina, prosząc ka-
sjera p. Olszewskiego, aby zawiadomił 
kierownika pociągu, iż powinien minąć 
się z pociągiem warszawskim nie – jak 
przewidywał rozkład jazdy – w Powsi-
nie, lecz w Klarysewie. Kasjer przyjął 
do wiadomości tę zmianę, ale wsku-

tek nawału pracy w kasie zapomniał o 
otrzymanym poleceniu. Był tak zajęty, 
iż nawet nie widział, kiedy pociąg przy-
szedł na stację i odszedł. Stanowisko 
kasy w Konstancinie było tak usytuo-
wane, że zajęty sprzedażą biletów pan 
Olszewski, nie mógł widzieć pociągu, 
ale też nie interesował się tym, co się 

działo na torach. Stacja nie posiadała 
kierownika ruchu. 

Zawiadowca stacji w Warszawie Ka-
czyński został aresztowany. Nie czuł się 
winny, twierdził, że gdyby pozostawił 
mijankę zgodnie z planem, pasażero-
wie z pociągu z Warszawy czekaliby 15 
minut w Powsinie na przejazd pociągu 

z Iwicznej. Niestety kierownik pociągu 
jadącego z Iwicznej nic nie wiedział o 
zmianie stacji, na której miała się odbyć 
mijanka. 

Tak zdumiewający opis organizacji 
pracy na stacjach, uświadomił wszyst-
kim, że polityka oszczędnościowa 
dyrekcji WKD była przyczyną skanda-

licznych warunków, w jakich przyszło 
pracować kolejarzom. Warunki pracy na 
stacjach były złe. Oto ich opis niektórych 
stacji z 1939 roku:

Marcelin jest pierwszym przystan-
kiem za Warszawą. Na przystanku nie 
ma telefonu. Stacją i szlabanem opiekuje 
się pan Lasak. Uposażenie jego wynosi 

miesięcznie około 80 zł. Kasy na tym 
przystanku nie ma; bilety kupuje się u 
konduktora w pociągu.

Czerniaków – tu znajduje się mi-
janka, w budynku stacyjnym jest telefon. 
Zawiadowcą stacji jest Jan Trzewik. Do 
jego obowiązków należy także napra-
wa torów, a że odcinek jest długi, a to-
ry w nienadzwyczajnym stanie, wiele 
godzin spędza on poza przystankiem. 
Telefon jest właściwie nieczynny, skoro 
zawiadowca jest stale poza stacją. Za 
wszystkie te funkcje p. Trzewik otrzy-
muje miesięczną pensję 120 zł brutto. 

Fort I – przystanek położony w od-
ległości 5 km od stacji belwederskiej. 

Przystanek pozbawiony jest jakiejkol-
wiek obsługi i dozoru. Dosłownie nie 
ma nikogo: bilety kupuje się w pociągu. 
Bezpieczeństwo? Przykład: aby na tym 
przystanku wejść do pociągu o włas-
nych siłach, trzeba być akrobatą. Między 
„peronem” a pierwszym schodkiem wa-
gonu różnica poziomów wynosi prawie 
metr. Wskutek braku jakichkolwiek za-
bezpieczeń i stałego dozoru, na odcin-
ku tym było już kilkanaście wypadków 
śmiertelnych, szczególnie u zbiegów 
ul. Goraszewskiej i Powsińskiej oraz 
Zielonej i Powsińskiej. Nie ma tu, oczy-
wiście, żadnego szlabanu ani sygnałów 
świetlnych. 

Fort II – przystanek bez jakiejkol-
wiek obsługi, bez urządzeń, bez budyn-
ku. Słowem – nie ma nic, co by świad-

czyło, iż tu zatrzymuje się pociąg. Bilety 
kupuje się u konduktora w pociągu.

Wilanów – stacja węzłowa. Posia-
da mijankę, mimo to nie ma kasjera i 
zawiadowcy stacji. Kasę zlikwidowa-
no w 1934 roku. Do tego czasu była tu 
kasjerka zarabiająca 50 zł miesięcznie.

Powsinek – stacja bez opieki, nie 
ma tu zawiadowcy i kasjera. Dawniej 
pracował na tej stacji Wojciech Kanabus, 
który dbał o odcinek torów i stację, za 
co otrzymywał wynagrodzenie 100 zł 
miesięcznie. 

Powsin – ważna stacja, posiadają-
ca mijankę. Mijanka jest oddalona od 
stacji o około 1 km. Można przybliżyć 
mijankę, ale wtedy należałoby odkupić 
od gospodarzy ziemię, niestety dyrek-
cja twierdzi, że tymczasem nie ma na 
to funduszy.

Klarysew – dość duży budynek 
stacji, ale zawiadowcy też nie ma. W 
budynku mieści się bufet, poczekalnia i 
mieszkania pracowników. Poczekalnia 
opiekuje się pani Kupisiewiczowa, któ-
ra sprząta i wieczorem zapala światła, 

wynagrodzenie – 20 zł miesięcznie. 
W Klarysewie spotykamy drugiego 
od Warszawy, a więc na przestrzeni 
15 km, funkcjonariusza kolejek pana 

Kupisiewicza, który jako przodownik 
drogowy ma powierzoną opiekę nad 
torem od Warszawy do Konstancina 
(17 km). Uposażenie jego wynosi 180 
zł miesięcznie. Podlega mu zawiadowca 
stacji z Czerniakowa, obchodowy Trze-
wik i Golik z Jeziorny. Podczas urlopu 
pana Kupisiewicza, który jest właściwie 
nadzorcą nad panem Trzewikiem i pa-
nem Golikiem, zastępuje go Stanisław 
Pęconka z Wilanowa. 

Jeziorna – 16 km od Warszawy. Pa-
ni Gieniuszowa zbudowała w 1931 r. ze 

swych funduszy dom, przeznaczony na 
stację. Gdy w 1937 r. kontrakt się skoń-
czył, władze kolejki nie odnowiły umo-
wy. Stację zlikwidowano. Dom został 
sprzedany Stanisławowi Rowińskiemu. 
Od 1937 r. za stację służy ustawiony 
kilkaset metrów dalej stary, wycofany 
z obiegu wagon osobowy. „Stacja” w 
Jeziornie posiada kasę. Pracuje w niej 
Janina Retczakówna, zamieszkała w 
Jeziornie. Posiada niezwykle oryginal-
ny kontrakt, jeśli chodzi o uposażenie. 
Oto nie ma stałej pensji, lecz pracuje 
„na akord”, otrzymuje 1,5% od sumy za 
sprzedane bilety. Od biletów nabywa-
nych w dyrekcji (miesięcznie) procentu 
już nie otrzymuje. W czasie wielkiego 
nasilenia ruchu zarabia do 70 złotych 
miesięcznie. Ponadto spełnia inne 
obowiązki, za co nie dostaje ani grosza 
dodatku. Ze swojej pensji musi utrzy-
mywać rodzinę.

Konstancin – ruch, szczególnie w 
lecie, bardzo duży, w święta ogromny. 
Stację obsługuje jeden człowiek – kasjer 
Olszewski, bardzo miły pan, liczący 60 
lat. Jego głównym zajęciem jest sprze-
dawanie biletów i opieka nad stacją. Pan 
Olszewski w związku z katastrofą znaj-
duje się pod nadzorem policji. 

Skolimów – duży, ładny budynek 
stacyjny zbudowany w 1925 roku.  
Do 1930 roku była tu kasa. W budyn- 
ku mieszka pan Michał Włodyga. Opie-
kuje się torami od Konstancina do Ża-
bieńca. 

Są jeszcze trzy stacje Chylice, Chy-
liczki i Piaseczno Wilanowskie. Nie ma 
tu kas i oświetlenia. CDN

Małgorzata Szturomska

Katastrofa przez oszczędność

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Zawiadowca stacji  
w Warszawie Kaczyński 

został aresztowany.  
Nie czuł się winny

Kasjer był tak zajęty,  
iż nawet nie widział, 

kiedy pociąg przyszedł 
na stację i odszedł

Członkowie ekipy ratowniczej przy spalonym pociagu

Przeszukiwanie wagonów

Tłum gapiów obserwujący akcję ratowniczą

Stacja Kolejki Wilanowskiej – Skolimów
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\\\ PIASECZno
14.02 godz. 10.00, 11.00, 12.00 – MUZALINDA  
– cykl bajek muzycznych dla dzieci. Dom Kultury,  
ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 8 zł.
14.02 godz. 18.00 – DySKUSyJNy KLUB KSIĄŻKI – Klub Kultury w Zalesiu  
Górnym, ul. Białej Brzozy 3. Wstęp wolny.
15.02 godz. 20.00 – SPIRITUALS SINGERS BAND – „Od Georgii  
do Liverpoolu”. W programie: pieśni plantacyjne z południa Stanów  
Zjednoczonych (spiritual),standardy jazzu tradycyjnego i swingu, piosenki 
zespołu The Beatles. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 30 zł.
16.02 godz. 11.00 – SZTUCZKI ZE SZTUKĄ. Wielcy artyści – Frida Kahlo i jej 
wyobraźnia. Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9. Wstęp 10 zł.
16.02 godz. 11.00 – BAL KARNAWAłOWy DLA DZIECI. Zabawa, konkursy  
z nagrodami, poczęstunek (dla dzieci w wieku 2-6 lat). Przebranie mile widziane. 
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 10 zł.
16.02 godz. 16.00 – POPOłUDNIE Z KOLĘDĄ. Prowadzenie – Jacek Solecki.  
Klub Kultury w Woli Gołkowskiej, ul. Jemioły 11. Wstęp wolny.
17.02 godz. 12.00 – TOŻSAMOŚĆ PIASECZNA. LUDZIE, MIEJSCA,  
WyDARZENIA. Cykl spotkań popularyzujących wiedzę na temat lokalnego  
dziedzictwa. Tomasz Malarski – „Jednostki wojskowe stacjonujące w Piasecznie 
na przestrzeni wieków”. Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9 . Wstęp wolny.
17.02 godz. 14.00, 16.00 – BAJKOWA NIEDZIELA. Teatr Kultureska  
– „Skrzydlaty odlot”. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 10 zł.
19.02 godz. 10.00, 11.00, 12.00 – SPOTKANIA Z MUZyKĄ – cykl koncertów  
edukacyjnych Filharmonii Narodowej. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety  
w cenie 8 zł.
19.02 godz. 20.00 – WTOREK Z SATyRĄ czyli Marek Majewski zaprasza.  
Koncert Marka Majewskiego z zespołem. Promocja płyty „Lepiej”. Dom Kultury, 
ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 20 zł.
20.02 godz. 19.00 – SZTUKA MóWI – cykl filmów o sztuce. „Artysta i modelka”  
(2012), reż. Fernando Trueba. Moderator – hubert Gieleciński. Dom Kultury,  
ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓrA KALWArIA
12.02 godz. 19.30 – Gentelman z rewolwerem  
– pokaz filmu, Kino Uciecha, ul. ks. Sajny 14. Wstęp 8/5 zł
14.02 godz. 20.00 – I TAK CIĘ KOChAM – pokaz filmu, Kino Uciecha,  
ul. ks. Sajny 14. Wstęp 8/5 zł
15.02 godz. 20.00 – ANDROPAUZA 3, czyli jak żyć i nie zwariować. Ośrodek  
Kultury, ul. Białka 9. Brak biletów.
16.02 godz. 18.00 – DKF UCIEChA – „Sny wędrownych ptaków”.  
Prowadzenie – łukasz Knap, filmoznawca, krytyk filmowy, Kino Uciecha,  
ul. ks. Sajny 14. Wstęp – 10/7/5 zł.
17.02 godz. 10.00 – Muzyczna karuzela. Ośrodek Kultury, ul. Białka 9.  
Wstęp 10 zł.
WySTAWy:
16.12-20.02.2019 – WySTAWA MALARSTWA TADEUSZA WITKA. Ośrodek  
Kultury, ul. Białka 9. 
od 1.05 – ZDJĘCIA JAK MALOWANE – wystawa fotograficzna. Zamek Książąt 
Mazowieckich w Czersku. Obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł. 

www.kulturagk.pl

\\\ KonSTAnCIn-JEZIornA
14.02 godz. 18.00 – DySKUSyJNy KLUB KSIĄŻKI  
– Olga Tokarczuk, „Prowadź swój pług przez kości umarłych”.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.  
15.02 godz. 19.00 – BEZSENNA NOC W hUGONóWCE – maraton filmowy  
„Różne oblicza miłości”. Informacje o tytułach 22 484 20 20 lub mail:   
biuro@konstancinskidomkultury.pl. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
16.02 godz. 15.00 – WARSZTATy RODZINNE – łapacze snów.  
KDK, ul. Mostowa 15. Udział – 5 zł/os.
16.02 godz. 19.00 – KONCERT WALENTyNKOWy – Kasia Dereń.  
KDK, ul. Mostowa 15. Bilety 30 zł w kasie KDK  
lub na www.konstancinskidomkultury.pl.
17.02 godz. 13.00-20.00 – IMIENINy KONSTANCJI – warsztaty, spektakl,  
spotkania i koncert. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.  
17.02 godz.17.00 – WIRTUALNE MUZEUM KONSTANCINA: „Rodzina hertlów”. 
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny. 
18.02 godz. 18.00 – STREFA KOBIET POZyTyWNIE ZAKRĘCONyCh.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
19.02 godz. 11.00 – UNIWERSyTET TRZECIEGO WIEKU. KDK, ul. Mostowa 15. 
Czesne za semestr – 60 zł, pojedynczy wykład – 5 zł. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ LESZNOWOLA, PIASECZNO

Instytucje nadzorujące 
urzędy pocztowe w Mysiadle 
i Piasecznie twierdzą, że 
sytuacja się poprawiła. Zdania 
mieszkańców są podzielone.  

t emat poczty w naszym rejonie jest 
wyjątkowo żywy od 2 lat. To dość 

czasu, by adresaci się oswoili z faktem, 
że na pocztę trzeba długo czekać. I by 
dochodziło do sytuacji tak absurdal-
nych, jak wybuch pełnego niedowie-
rzania entuzjazmu, kiedy odbieramy 
list wysłany zaledwie 4 dni wcześniej. 
W naszej redakcji od początku roku 
już dwukrotnie zdarzyły się takie nie-
spodzianki, można by więc uznać, że 
nastąpiła poprawa. 

– Przyniosłem kolejną porcję dowo-
dów na to, że nic się nie zmieniło – mówi 

jeden z naszych czytelników z Mysiadła, 
dostarczając plik kopert, które znakuje 
własną pieczątką z datownikiem w mo-
mencie odbioru. – Telewizja, artykuły, 
obiecanki, a ja nadal dostaję pocztę hur-
tem raz w miesiącu – informuje.

\\\   Czy „lepiej” oznacza  
„dobrze”?

W ostatnich dniach lesznowolski 
radny Marcin Kania otrzymał odpo-
wiedź z Departamentu Poczty Minister-
stwa Infrastruktury. Dyrektor Departa-
mentu Rynku Pocztowego Przemysław 
Cząstka informuje w piśmie, że, jak 
wynika z wyjaśnień Poczty Polskiej SA, 
„praca służby doręczeń w rejonie gminy 
Lesznowola została przeorganizowana 
i poszczególne rejony są obsługiwane 
na bieżąco”. Z informacji wynika, że za-
trudniono dodatkowych listonoszy, a 
doręczenia odbywają się również w so-

boty. „Poprawę i unormowanie sytuacji”, 
jeśli chodzi o terminowość dostarczania 
przesyłek, miały też potwierdzić kon-
trole prowadzone przez Region Sieci 
Warszawa Województwo Poczty Pol-
skiej S.A. Oba urzędy bowiem, Piaseczno 
1 oraz Mysiadło, zostały objęte szczegól-
nym nadzorem Regionu Sieci. Innymi 
słowy, pracownicy obu urzędów mogą 
się spodziewać kontrolowania swojej 
pracy. 

\\\   Widmo „gołębiej grypy”
Pytanie tylko, czy to rzeczywiście 

wpłynie na trwałą poprawę z punktu 
widzenia klienta poczty. Można bowiem 
domniemywać, że wizja dodatkowej 
presji nie jest szczególnie zachęcająca 
do podjęcia czy utrzymania pracy jako 
listonosz. A to właśnie brak chętnych 
do pracy i ogromna rotacja pracowni-
ków są największą zmorą obu urzędów. 
Powód jest banalny – niskie płace. Nie 
można wykluczyć, że niebawem rów-
nież my odczujemy rozpoczętą pod ko-
niec stycznia akcję strajkową pracow-
ników Poczty Polskiej SA. Tzw. „gołębia 
grypa”, czyli masowe zwolnienia lekar-
skie, na razie dotknęła głównie dużych 
miast. Pocztowcy mają dość pracy za 
kwoty nieznacznie przekraczające naj-
niższą krajową i za ponury żart władz 
spółki uznają chwalenie się ustaleniem 
płacy minimalnej na poziomie 2,5 tys. 
złotych brutto. 

Jak wynika z obiegu pism między 
radnym Kanią, Ministerstwem Infra-
struktury a Pocztą Polską – jest lepiej. W 
obiegu pism z pewnością, bo odbywał 
się pocztą… elektroniczną.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian 

Ludzie listy piszą…

Urząd pod specjalnym nadzorem

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

\\\ KASIA DErEń WALEnTynKoWo

Nie tylko dla zakochanych, z okazji walentynek 16 lutego o 
godz. 19.00 w hugonówce  zaśpiewa Kasia Dereń. Wokalistka 
ma jeden z najbardziej obiecujących i nietuzinkowych głosów 
polskiej estrady. Niezwykle wszechstronna i genialna interpre-
tatorka najpiękniejszych piosenek, obdarowana niezwykłą 
skalą i siłą wokalu. Artystkę usłyszymy w nastrojowym, wa-
lentynkowym repertuarze. Kasia Dereń ma na swoim koncie 
solowe nagrania, autorskie utwory, aranżacje znanych przebo-
jów, a także współpracę z największymi polskimi gwiazdami, 
m.in. Natalią i Pauliną Przybysz, Natalią Kukulską, Andrzejem 
Piasecznym i Edytą Górniak. Jest finalistką drugiej edycji po-
pularnego programu The Voice of Poland. Bilety w cenie 30 
zł do nabycia w kasie KDK oraz na stronie www.konstancin-
skidomkultury.pl.

\\\ PIASECZNO

\\\ TARCZyN

\\\ SPIryTuALnIE W PIASECZnIE
Najwybitniejszy i najdłużej istniejący zespół wokalny Spiri-
tuals Singers Band wystąpi w Piasecznie 15.02 o godz. 20.00.
Ta wrocławska formacja, która powstała z inicjatywy Włodzi-
mierza Szomańskiego, koncertuje już od 40 lat. Wydają płyty  
i śpiewają gospel, jak mało kto w naszym kraju. Śpiewają a cap-
pella pieśni negro spiritual, gospel, traditional jazz, evergreeny, 
kolędy, piosenki Beatlesów, przeboje muzyki rozrywkowej.
Już z najbliższy piątek 15 lutego będzie można ich usłyszeć w 
sali Domu Kultury. Zaśpiewają przekrojowy materiał, który 
nazwali „Od Georgii do Liverpoolu”.
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 30 zł

Prosimy o podanie imion najsłynniejszej 
literackiej pary kojarzącej się z balkonem 
w Veronie.

Dwie pierwsze osoby, które wyślą SMS 
z poprawną odpowiedzią 14 lutego o godz. 
12.00 na nr telefonu: 731 163 646, otrzymają 
podwójne zaproszenie na koncert walentyn-
kowy Kasi Dereń.

KONKURS

WALENTYNKOWY



9NR 229 (7) 13 LUTEGO 2019SPORT

\\\ POWIAT

Wolny weekend to doskonała 
okazja do tego, żeby razem  
z rodziną czy znajomymi 
wybrać się... na mecz.  
I wcale nie trzeba jechać  
do stolicy, żeby obejrzeć 
ciekawe widowisko sportowe. 

P owoli, małymi krokami zbliża się 
marzec, a wraz z nim koniec prze-

rwy zimowej i powrót do rozgrywek 
ligowych wielu lokalnych klubów. Koń-
czą się różne obozy, drużyny trenują 
na pełnych obrotach, by jak najlepiej 
wypaść w swoich rozgrywkach. Duża 
część sympatyków sportu już cieszy się 
z szybkiego powrotu piłkarskiej Ekstra-
klasy, która wystartowała w miniony 
weekend, ale warto uzbroić się jeszcze 
w cierpliwość i przekonać się, co mają 
do zaoferowania drużyny z naszego po-
dwórka. A powodów, dla których war-
to śledzić zmagania lokalnych drużyn, 
jest naprawdę niemało. Przedstawiamy 
pierwszą część naszego alfabetu!
\\\   A – Atmosfera

Można rzec: dla każdego coś miłego. 
Na większości stadionów piłkarskich w 
naszym powiecie panuje atmosfera pik-
niku rodzinnego. Ale nie wszędzie, po-
nieważ wystarczy na przykład przeje-
chać się do Baniochy, by być świadkiem 
gorącego, fanatycznego dopingu. Głoś-
ne śpiewy, powiewające flagi i płonące 
świece dymne – prawdziwe kibicowskie 
widowisko. Zresztą fani Orła wspierają 
swoich zawodników nie tylko w trak-
cie spotkań domowych, co mogliśmy 
dostrzec również w trakcie ostatniego 
Memoriału im. Walentego Kazubka.
\\\   B – Bramki

Tych z pewnością nie brakuje. Oso-
bom narzekającym na nudne 0:0, mają-
ce miejsce zazwyczaj w piątki o godzinie 
18.00, gdy gra ponoć najciekawsza liga 
w Polsce, polecamy wybrać się na ligę 
okręgową bądź rozgrywki czwartoligo-
we. Wyniki są niekiedy hokejowe, jak 
wyjazdowa wygrana 6:0 MKS Piaseczno 
ze Spartą Jazgarzew, 5:0 Sparty z Perłą 
Złotokłos czy pogrom 8:1 w Chylicach, 
gdy Laura podejmowała u siebie rezer-
wy Pogoni Grodzisk Mazowiecki. Piłka-
rze z niższych lig lubią postrzelać.
\\\   C – Czas

Dużym atutem meczów w niższych 
ligach jest czas ich rozgrywania. W 
przeciwieństwie do większych wyda-
rzeń, odbywają się one zazwyczaj oko-

ło godziny 12.00, w związku z czym po 
obejrzeniu takiego spektaklu można 
zobaczyć w telewizji hitowe spotkania 
najlepszych zespołów Europy, które na 
ogół rozgrywane są wieczorem. Godzi-
ny sprzyjają również obejrzeniu na ży-
wo więcej niż jednego spotkania.
\\\   D – Derby

Praktycznie w każdej lidze mamy 
spotkania między największymi lokal-
nymi rywalami. MKS z Jazgarzewem, 
Laura z rezerwami Piaseczna; do rangi 
derbów powiatu urosło również starcie 
pomiędzy Klubem Sportowym Konstan-
cin a właśnie MKS Piaseczno. Na każ-
dym kroku emocje – która miejscowość 
okaże się lepsza, kto będzie najlepszy 
w rejonie?
\\\   E – Edukacja

Powiedzmy sobie szczerze – zna-
jomość mniejszych miejscowości na 
Mazowszu nie jest zbyt powszechna. 
Nazwy niektórych wsi zapewne dużej 
części osób kompletnie nic nie mówią. 
Lekarstwem na to jest zainteresowanie 
niższymi ligami. Przykładowo, jadąc 
za swoim ulubionym klubem na mecz 
wyjazdowy w lidze okręgowej, można 
dowiedzieć się, że w Osuchowie mieści 
się klasycystyczny zespół pałacowo-
-parkowy, który robi wrażenie.
\\\   F – Fantazja

Niejednokrotnie popisują się nią 
zawodnicy z niższych lig. Momentami 
brak tu wyrachowania, które zastępują 
zwykła radość z gry i niekonwencjonal-
ne zagrania.
\\\   G – Gra

„Piłka na poziomie klasy C i repre-
zentacji Polski jest taka sama. Różnica 
polega na tym, że w reprezentacji gra się 
szybciej” – to cytat słynnego trenera An-

drzeja Strejlaua. Zdecydowanie skłania 
ku zastanowieniu. Choć na najwyższym 
poziomie rozgrywkowym umiejętności 
zawodników są niepodważalnie wyż-
sze, podobnie zresztą jak i pieniądze, to 
poziom widowiska nie zawsze musi iść 
z tym w parze. Wystarczy spojrzeć na 
wymienioną już w tym tekście Ekstra-
klasę i niektóre zagrania prezentowane 
przez piłkarzy, którzy są przecież profe-
sjonalistami. W niższych ligach można 
się za to pozytywnie zaskoczyć, a piękne 
bramki także się trafiają.
\\\   H – Historia

Wiele klubów może poszczycić się 
bogatą, obfitującą w sukcesy historią. 
Mowa tu zarówno o zwycięstwach na 
poziomie juniorskim, jak i seniorskim, 
w różnych dyscyplinach sportu.
\\\   I – Interesujące wydarzenia

Nie tylko na boisku, ale i same fakty 
z życia klubów, zawodników. Przykła-
dem może być sytuacja mająca miejsce 
kilka lat temu w IV Lidze, kiedy do jednej 
z ekip rywali naszych klubów przyszło... 
powołanie do reprezentacji. Reprezen-
tacji, uwaga, Lesotho, a zaadresowane 
było do grającego w Oskarze Przysucha 
Luciano Matsoso. Takie smaczki tylko na 
niższych szczeblach ligowych!
\\\   J – Jazda

Dojazdy na mecze nie zabierają zbyt 
wiele czasu – nie jedzie się na drugi ko-
niec Polski, tylko do sąsiedniej miejsco-
wości. Jednego dnia można obejrzeć 
mecz piłki nożnej na wyjeździe, mecz 
siatkówki i jeszcze zmagania w kick-
-boxingu. Zamiast samochodu, idealnie 
sprawdzi się do tego rower, a i pieszo 
można np. przejść ze stadionu w Chyli-
cach do Piaseczna.

Tekst i zdjęcie rafał Lipski

Warto kibicować naszym, cz. I

Chętnych do oglądania zmagań lokalnych drużyn nie brakuje!

\\\ POWIAT

Znany w naszych okolicach 
trener przygotowania 
fizycznego i były zawodnik 
między innymi Orła Baniochy 
związał się z Wisłą Płock.  

w minioną niedzielę na najwyż-
szym szczeblu rozgrywek piłki 

nożnej w Polsce Wisła Płock podej- 
mowała na własnym boisku mistrza 
Polski, czyli Legię Warszawa. Starcie 
było tym ciekawsze, że w jednym z naj-
bardziej interesujących meczów kolejki 
wziął udział były zawodnik klubów z 
powiatu piaseczyńskiego i trener przy-
gotowania fizycznego Jarosław Kulczyk, 
który w przerwie między rozgrywka-
mi dołączył do sztabu szkoleniowego 
„Nafciarzy”.

Kulczyk zastąpił w sztabie Wisły 
uważanego przez ekspertów za jednego 
z najlepszych trenerów przygotowania 
motorycznego w Polsce Leszka Dyję, 
który z powodów osobistych musiał 
rozwiązać kontrakt z ekipą trenera Ki-
bu Vicuny. Nowy trener płocczan jest 
absolwentem klasy piłkarskiej Szkoły 
Mistrzostwa Sportowego w Warszawie 
pod przewodnictwem Mazowieckiego 
Związki Piłki Nożnej. Współpracuje z 
Centrum Przygotowania Indywidu-
alnego (CPI) oraz Seliga Sport Clinic. 
Pracował także dla Polskiego Związ-
ku Piłki Nożnej przy projekcie Letniej 
Akademii Młodych Orłów. W naszym 
powiecie znamy go przede wszystkim z 
pracy w Klubie Sportowym Konstancin, 
Laurze Chylice oraz Orle Baniocha, w 
którym ostatnio występował również 

jako zawodnik (kiedyś grał także w Ko-
sie Konstancin).

– Praca w Wiśle Płock jest dla mnie 
ogromną szansą oraz daje mi możliwość 
pokazania swojej wiedzy praktycznej, 
zdobywanej podczas pracy w wielu 
zespołach piłkarskich oraz pracy indy-
widualnej z zawodnikami piłki nożnej 
oraz sportów walki. W ostatnich dniach 
przygotowywałem plan działania dru-
żyny i wiem, co chcę zrobić, aby godnie 
zastąpić trenera Leszka Dyję. Na pewno 
zależy mi na tym, żeby pokazać na co 
mnie stać – mówił trener przygotowa-
nia motorycznego oficjalnemu portalo-
wi Wisły Płock.

Z wyboru bardzo zadowolony jest 
prezes Wisły, który został zapytany mię-
dzy innymi o zmiany w sztabie szkole-
niowym przez dziennikarza „Przeglądu 
Sportowego” Macieja Wąsowskiego.

– Nowego trenera przygotowania 
fizycznego już mamy. Jarosław Kulczyk 
to ambitny, zaangażowany fachowiec i 
niezwykle pozytywna postać – powie-
dział Jacek Kruszewski w wywiadzie z 
26 stycznia.

Debiut z Legią na pewno mógłby 
być milej wspominany, ponieważ dru-
żyna ze stolicy zwyciężyła 1:0, strzelając 
gola po rzucie rożnym. Ciekawostką jest, 
że zaglądając w statystyki, można wy-
czytać, iż to gospodarze przebiegli wię-
cej kilometrów na boisku. Mistrzowie 
Polski pokonali łącznie 105,93 kilome-
tra, podczas gdy „Nafciarze” przebyli w 
trakcie całego meczu 108,37 kilometra.

Nowemu trenerowi przygotowania 
fizycznego Wisły życzymy samych suk-
cesów w Ekstraklasie!

Tekst i zdjęcie rafał Lipski

Debiut w Ekstraklasie
Nowy trener Wisły Płock współpracował wcześniej z kilkoma klubami  
z naszego powiatu

\\\ DoTACJE nA SPorT
W gminie największe wsparcie otrzymał MKS Piaseczno. W porównaniu z zeszłym rokiem różnica jest jednak bardzo duża.
Jak co roku, w gminach rozstrzygnięto konkursy ofert na zadania publiczne w zakresie sportu. Krótką analizę przyznanych kwot 
pieniędzy dla klubów rozpoczynamy od Piaseczna, gdzie co roku na wsparcie sportu przeznacza się najwięcej.
Największą kwotę dotacji otrzymał MKS Piaseczno, który na szkolenie dzieci w zakresie piłki nożnej oraz drużynę seniorów otrzymał 
łącznie 380 tysięcy złotych. Jest to aż o 60 tysięcy złotych mniej niż w zeszłym roku (20 tysięcy więcej przeznaczono na akademię, 
ale 80 tysięcy odjęto seniorom). Pływacy z MKS Piaseczno dostali zaś dotację w wysokości 100 tysięcy zł. Pozostałym klubom pił-
karskim przyznano następujące kwoty: Sparta Jazgarzew (140 tys. zł), Fundacja FCB Akademia (35 tys. zł), Perła Złotokłos (165 tys. 
zł), Jedność Żabieniec (150 tys. zł), Laura Chylice (80 tys. zł), MUKS Julianów (25 tys. zł), Victoria Głosków (65 tys. zł) oraz Gosirki 
Piaseczno (125 tys. zł).
Koszykówka dostanie wsparcie w wysokości 280 tysięcy złotych, które otrzyma MUKS Piaseczno, na siatkówkę pójdzie 75 tysięcy 
zł (25 000 Perła Złotokłos, 40 000 Fundacja Dla Dzieci i 10 000 MUKS Krótka), a na taniec sportowy 190 tysięcy zł, które przyzna-
no Klubowi Sportowemu „Grawitacja”. 90 tysięcy na szkolenie w zakresie lekkiej atletyki przydzielono Stowarzyszeniu Kondycja,  
do którego trafi również 160 tysięcy zł na organizację cyklu imprez biegowych.
Zliczając wszystko, gmina wyda na sport ponad 2 miliony 800 tysięcy złotych. Pozostałe, niewymienione tu kwoty dotacji dostępne 
są na stronie internetowej Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Piasecznie.

\\\ PIASECZNO

Seniorzy MKS otrzymali o wiele mniejszą dotację niż rok temu
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OGŁOSZENIE 
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

gminy Lesznowola dla części obrębu Lesznowola 
(rejon ul. Biedronki i ul. Żytniej)  

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen- 
nym (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 1945) oraz  art. 39 ust.1, w związku z art. 46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. 2018 poz. 2081 ze zm.) zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Lesznowola uchwały Nr 37/V/2019 z dnia 15 stycznia 2019 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola 
dla części obrębu Lesznowola (rejon ul. Biedronki i ul. Żytniej).

Jednocześnie zawiadamia się wszystkich zainteresowanych o możliwości zapoznania się z dokumentacją 
sprawy (uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego) 
w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola przy ul. Gminnej 60, 05-506 Lesznowola.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego dokumentu: 
• w formie pisemnej w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola; 
• ustnie do protokołu w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego Urzędu Gminy Lesznowola;  
• za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: gmina@lesznowola.pl.

Wnioski należy składać do Wójta Gminy Lesznowola, który jest właściwym organem do rozpatrzenia 
wniosków, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, 
przedmiotu wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 
21 marca 2019 r.
      Z up. Wójta 

Iwona Pajewska-Iszczyńska
Zastępca Wójta

OGŁOSZENIE 
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

gminy Lesznowola dla części obrębu Wilcza Góra
(obszar położony przy ul.  Żwirowej)  

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 1945) oraz art. 39 ust.1, w związku z art.46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2018 poz. 2081 ze zm.)  zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Lesznowola uchwały Nr 688/XLVIII/2018 z dnia 28 września 2018 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola 
dla części obrębu Wilcza Góra (obszar położony przy ul.  Żwirowej).

Jednocześnie zawiadamia się wszystkich zainteresowanych o możliwości zapoznania się z dokumentacją 
sprawy (uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego) 
w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola przy ul. Gminnej 60, 05-506 Lesznowola.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego dokumentu: 
• w formie pisemnej w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola; 
• ustnie do protokołu w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego Urzędu Gminy Lesznowola;  
• za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: gmina@lesznowola.pl.

Wnioski należy składać do Wójta Gminy Lesznowola, który jest właściwym organem do rozpatrzenia 
wniosków, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, 
przedmiotu wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 
15 marca 2019 r.
      Z up. Wójta 

Iwona Pajewska-Iszczyńska
Zastępca Wójta

OGŁOSZENIE 
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Lesznowola dla części obrębu Nowa Wola i Zgorzała – etap II
(obszar położony na wschód od ul.  Postępu)  

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 1945) oraz art. 39 ust.1, w związku z art.46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2018 poz. 2081 ze zm.)  zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Lesznowola uchwały Nr 687/XLVIII/2018 z dnia 28 września 2018 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola 
dla części obrębu Nowa Wola i Zgorzała – etap II (obszar położony na wschód od ul. Postępu).

Jednocześnie zawiadamia się wszystkich zainteresowanych o możliwości zapoznania się z dokumentacją 
sprawy (uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego) 
w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola przy ul. Gminnej 60, 05-506 Lesznowola.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego dokumentu: 
• w formie pisemnej w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola; 
• ustnie do protokołu w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego Urzędu Gminy Lesznowola;  
• za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: gmina@lesznowola.pl.

Wnioski należy składać do Wójta Gminy Lesznowola, który jest właściwym organem do rozpatrzenia 
wniosków, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, 
przedmiotu wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 
15 marca 2019 r.
      Z up. Wójta 

Iwona Pajewska-Iszczyńska
Zastępca Wójta

OGŁOSZENIE 
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

gminy Lesznowola dla części obrębu Wólka Kosowska
(obszar położony przy Al. Krakowskiej i ul.  Nadrzecznej) 

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 1945) oraz art. 39 ust.1, w związku z art.46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2018 poz. 2081 ze zm.)  zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Lesznowola uchwały Nr 697/XLVIII/2018 z dnia 28 września 2018 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola 
dla części obrębu Wólka Kosowska (obszar położony przy Al. Krakowskiej i ul.  Nadrzecznej).

Jednocześnie zawiadamia się wszystkich zainteresowanych o możliwości zapoznania się z dokumentacją 
sprawy (uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego) 
w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola przy ul. Gminnej 60, 05-506 Lesznowola.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego dokumentu: 
• w formie pisemnej w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola; 
• ustnie do protokołu w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego Urzędu Gminy Lesznowola;  
• za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: gmina@lesznowola.pl.

Wnioski należy składać do Wójta Gminy Lesznowola, który jest właściwym organem do rozpatrzenia 
wniosków, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, 
przedmiotu wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 
15 marca 2019 r.
      Z up. Wójta 

Iwona Pajewska-Iszczyńska
Zastępca Wójta

WÓJT GMINY LESZNOWOLA
05-506 Lesznowola, ul. Gminna 60

WÓJT GMINY LESZNOWOLA
05-506 Lesznowola, ul. Gminna 60

WÓJT GMINY LESZNOWOLA
05-506 Lesznowola, ul. Gminna 60

WÓJT GMINY LESZNOWOLA
05-506 Lesznowola, ul. Gminna 60

RUP.6721.2.5.2019.OB(2)

RUP.6721.1.24.2018.OB(5)

RUP.6721.1.23.2018.OB(4)

RUP.6721.1.26.2018.OB(6)

Lesznowola, dnia 08.02.2019 r.

Lesznowola, dnia 06.02.2019 r.

Lesznowola, dnia 06.02.2019 r.

Lesznowola, dnia 06.02.2019 r.

P R O M O C J A

O g ł O s z e n I e



11NR 229 (7) 13 LUTEGO 2019

DAM PRACĘ 
Specjalista ds. spedycji, angielski,  

rosyjski - doświadczenie w prowadzeniu 
kierowców w transporcie  

międzynarodowym Piaseczno  
CV na adres aso@gonias.pl  

Kobiety do sortowania odzieży,  
janki, atrakcyjne wynagrodzenie  

12 - 14 zł na rękę / godz,  
tel. 532 581 992 

Zatrudnię pilnie pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach  
koło Magdalenki: tel. 506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl

Praca na produkcji w Ruścu 
- umowa o pracę, 22,50 zł brutto/h,  

3 zmiany, wolne weekendy.  
733211922 lub 530922048  

do prac przy ciężarówkach  
sprowadzanych, umiejętność spawanie, 
trochę malowanie , mycie. przygotować 
do sprzedaży. tel.509237779  
PRZYJMĘ DO PRODUKCJI DO ZAKŁADU 
W PIASECZNIE. PRACA W GODZ  
08.00-16.00 (SOB, ND WOLNE.)  
TEL. 509 045 212, EMAIL:  
KONTAKT@AQUA-TECH.COM.PL
Stowarzyszenie MONAR Centrum Pomocy 
Bliźniemu Oryszew - Osada gm. Wiskitki 
poszukuje pracownika socjalnego i pie-
lęgniarki. CV prosimy przesłać na adres: 
kadry.oryszew@monar.org Dodatkowe 
informacje pod nr tel. 505 515 507 
Osobę do napraw i konserwacji maszyn 
w sortowni owoców. Mile widziane  
doświadczenie w obsłudze  instalacji 
chłodniczych. Praca w Czaplinku  
k. Góry Kalwarii. Tel 886 940 174
Osoby do sprzątania magazynu,  
Ołtarzew, tel.728 880 978
Pracowników budowlanych do prac re-
montowo-wykończeniowych: Glazurnik, 
Malarz, Szpachlarz tel. 605 057 467
Samodzielny / Główny Księgowy,  
praca na terenie Mrokowa  
bądź Stefanowa tel. 601 337 417,  
bądź e-mail: abmspzoo@gmail.com

Zatrudnię kierowcę kat.C do hurtowni 
piwa i napoi Obowiązki: załadunek  
i rozładunek towaru. Wynagrodzenie: 
3000-5000zł Siedziba: Radzymin  
Realizacja dostaw: rejon Pruszkowa  
i okolic Kontakt: 515219096
Zatrudnię pomoc kuchenną, praca  
pon-pt 5.00 –12.00 bardzo dobre  
warunki pracy. Jaworowa/Raszyn,  
tel. kon. 668 441 724 
Pracownik biura / księgowości,  
praca na terenie Mrokowa  
bądź Stefanowa, tel. 601 337 417, 
 bądź e-mail: abmspzoo@gmail.com 
Do sprzątania pomieszczeń na stacji  
paliw w Tarczynie. 4h dziennie,  
5x w tyg. 605276594
zatrudnię serwisanta ogumienia,  
chylice tel. 227564097, 601348535 
Magazyniera, praca w Czaplinku  
k. Góry Kalwarii. tel 886 940 174
Poszukujemy logopedy, praca  
w niepełnym wymiarze, przedszkole  
w Łazach tel.506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl
Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659
Opiekunka seniorów w niemczech  
- legalna praca, pełna organizacja  
wyjazdu. akceptujemy język  
na poziomie podstawowym  
i organizujemy kursy niemieckiego  
od podstaw w Warszawie.  
tel. 506 289 039, 501 356 229,  
promedica24 
Hurtownia medyczna zatrudni osobę 
do działu przetargów. Mile widziane  
2 letnie doświadczenie i znajomość wy-
robów medycznych. cV proszę wysyłać 
na e-mail: rekrutacja@neomedpolska.pl  
Zatrudnię fryzjerkę lub podnajmę  
stanowisko, tel. 501 143 827
Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458
Zatrudnię murarza, umiejętność  
murowania z kamienia, tel. 509 447 601
Zatrudnię ekspedientkę do sklepu spo-
żywczego w Konstancinie, tel. 602 126 840

USŁUgI 
AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM  
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

Pracownia Tapicerska tel.502-908-661 
www.tapicer-wolka.pl  

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 
wypożyczalnia busów dostawczych  
i osobowych ursynów pyry  
tel. 786 819 550
Szkiełkowanie, Piaskowanie.  
Ul. L. Abramowicza 9 05-503 Głosków, 
tel 502-739-482
OCIEPLENIE PODDASZA K/G,  
MALOWANIE, PRZERÓBKI BUDOWLANE 
603308185.
Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 
Montaż , wymiana pokryć dachowych, 
naprawy. 603308185. 
Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572
MALOWANIE REMONTY, MEBLE  
NA WYMIAR - SOLIDNIE 788-882-780
PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów, tapicerki 
meblowej i samochodowej 508 65 20 30
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
docieplanie budynków 795 96 96 96 
Kominiarz tel. 500 214 632
Tynki wewnętrzne tel 533-125-444
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Glazura, gres, spieki 601 21 94 82
Elektryk, tel-666 890 886
Studnie tel: 601 231 836
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
glazura, remonty, tel. 609 926 758 
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Naprawa pralek, tel. 602 322 951 
Renowacja mebli, tel. 510 266 143
Wylewki agregatem, styrobeton,  
tel. 668 327 588
Ocieplenia pianą pur, tel. 668 327 588
Dachy - krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895  

KUPIĘ 
Skup srebra, tel. 509 447 601
Kupię QUADA 110/250 cm, „chińskiego” 
- uszkodzonego, do remontu,  
tel. 698 698 839  

SPRZEDAM 
Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup Aut Gotówka do ręki  

tel. 502 467 070 
Skup aut 2002-2018r. 505 530 300
Auto skup, tel. 513 323 123

NIERUCHOMOŚCI wyNAJEM
Kawalerkę w Górze Kalwarii,  
ul. Chopina. Tel-501 604 228
Pawilon 28m2 \”Pod Kopułą”\  
Szkolna 13c paw.18a 509 86 72 38
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Pok 2-os (350+), 1-os (550+)  
577 88 69 88

wynajmę mieszkanie 52 m  
przy dworcowej 38 w piasecznie,  
tel. 510 907 860 po 15.00
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61
Magazyny w Antoninowie,  
ochrona całodobowa, tel. 604 470 270, 
604 470 370

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam działkę rolną 1 h,  
50 m szer., 12 zł m2, i budowlaną  
1800 m2 - 35 zł m2 - 10 km  
od Góry Kalwarii tel. 695 677 434
Nowy dom 144m, działka 1100m,  
Zalesie Górne/Ustanów, 502-344-309

działka budowlana  
w pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym kształcie 

(prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 

Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 
Psychoterapia Góra Kalwaria  
660 565 007  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl, 
1-konsultacja bezpłatna
leczenie pijawkami, runów  
ul. solidarności 49, tel-516 172 275  

FINANSE 
Kredyty bankowe www.procesuj.pl  
887 887 559
Antykomornik.690-016-555 
Pożyczki pozabankowe. Certyfikat KNF 
690-016-555  

OGłOSZENIA
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c odzienna eksploatacja, podróżowa-
nie z dziećmi czy zwierzętami mają 

z kolei wpływ na stan wnętrza naszego 
samochodu. A jeżeli mamy nowy samo-
chód prosto z salonu, to jak utrzymać 
jego idealny wygląd przed długi czas? 
W Piasecznie znajduje się wyjątkowy 
serwis, zadbaneauto.pl, który zajmie 
się zarówno nowymi jak i używanymi 
autami.
\\\   PP: Firma Zadbane Auto działa na 
naszym rynku już 10 lat, mając wie-
loletnie doświadczenie, co może Pan 
zaproponować, aby poprawić wygląd 
auta po okresie zimowym?
ZA: Niestety zima to trudny okres dla 
powierzchni lakierniczej naszych sa-
mochodów, dlatego należy poświęcić 

nieco więcej czasu na doprowadzenie 
jej do perfekcyjnego wyglądu. Dobrym 
rozwiązaniem, przyjaznym dla portfe-
la, jest usługa rewitalizacji, polegająca 
na dokładnym umyciu ciśnieniowym 
wszystkich elementów auta, następ-
nie poddajemy lakier dekontaminacji 
i dwuetapowej korekcie, która pozwoli 
na usunięcie zarysowań i przywróci mi-
ły dla oka pierwotny blask.
\\\   PP: Co zrobić, aby taki efekt utrzy-
mał się jak najdłużej?
ZA: Możliwości jest kilka, najprostsza 
metoda to aplikacja wosku, niestety jego 
trwałość jest ograniczona, więc proces 
ten musimy cyklicznie powtarzać; zale-
tą jest niski koszt. Lepszym rozwiąza-
niem są powłoki hybrydowe, chronią 

one auto przez wiele lat, oczywiście 
pod warunkiem, że są to produkty re-
nomowanych producentów, a aplikacja 
wykonana zgodnie ze sztuką.
\\\   PP: Czym różnią się od wosków  
i jaka jest ich cena? 
ZA: Przede wszystkim jest to powło-
ka wielowarstwowa, po utwardzeniu 
osiąga twardość 9h, a jej wysoka hydro-
fobowość zmniejsza przywieranie bru-
du i ułatwia pielęgnację. Dodatkowym 
plusem jest wyróżniający auto połysk 
i głębia koloru. Trwałość powłok cera-
micznych wynosi od kilku lat, natomiast 
najnowsza generacja powłok hybrydo-
wych objęta jest dożywotnia gwarancją.
\\\   PP: Dziękujemy za rozmowę,  
w kolejnym dodatku moto zajmiemy 
się pielęgnacją wnętrza. 

Zapraszamy: 
Piaseczno, ul. Geodetów 20,
tel. 601 054 040, www.zadbaneauto.pl,
e-mail: info@zadbaneauto.pl

Wreszcie nadchodzi wiosna; słońce coraz mocniej świeci i dostrzegamy, że wygląd  
naszego samochodu pozostawia wiele do życzenia. Także warunki atmosferyczne i drogowe,  
jakie występowały zimą, odciskają swoje piętno na samochodach.

SPA dla samochodów?

\\\ MySIADŁO

DODATEK AUTO-MOTO
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